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Editoriaal

Sommige onverlaten durven al eens te vergeten dat Zwijnaarde een dorp met een eigen rijke geschiedenis is en dus zoveel meer dan 
een buitenwijk of voorstadsbuurt van de Stad Gent.

Gelukkig houden tal van culturele verenigingen de Zwijnaardse identiteit levend. Zo bijvoorbeeld herinnert het herdenkingscomité 
Karel Van de Woestijne er ons jaarlijks op zijn sterfdatum aan dat deze grote Vlaamse schrijver zijn laatste levensjaren in villa La 
Frondaie aan de Leebeekstraat doorbracht. Of de Porcaera Gemeenschap, die ook dit jaar de bronzen zwijntjes uitreikt aan twee ver-
dienstelijke Zwijnaardenaars, en de verbroederde Musikkapelle van Lembach. Onze Koninklijke Harmonie bracht eind deze zomer 
tijdens de Oostenrijkse feesten ook haar 145-jarig bestaan onder de aandacht (zie foto), net zoals de Zwijnaardse Postzegelclub 50 
kaarsjes mag uitblazen. We hebben in dit editoriaal niet genoeg plaats om iedereen te vermelden.

Redenen genoeg alvast om voor de Zwijnaardse inwoners aandacht en respect te vragen bij de opmaak van de Gentse toekomstplan-
nen, als "Ruimte voor Gent", of bij de toekenning van de burgerbudgetten. Mag Zwijnaarde ook in 2030 nog dat lieflijke landelijke 
dorp ten zuiden van de stad blijven?

De redactie
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 Is er Ruimte voor Zwijnaarde?
9.000 gezinnen en 30.000 arbeidsplaatsen meer in Gent tegen 
2030. En er zijn ook andere uitdagingen: leefbaarheid, klimaat, 
mobiliteit, enz. Hoe alles een plaats krijgt, is beschreven in de 
Structuurvisie 2030 “Ruimte voor Gent” (RVG). De Stad wil u 
betrekken bij het maatschappelijk debat met infomomenten. En 
daarnaast ook via het internet (https://ruimtevoor.stad.gent/). 
Klik, lees en kijk. Samenvattende teksten en animatiefilmpjes 
helpen u op weg. 

De algemene principes in RVG zijn mooi verwoord. Groen en 
water zijn belangrijk. Waar er te veel verhard en versteend is, 
moet er ruimte komen voor lucht en licht. Koning auto moet 
plaats maken voor de fiets. Omwille van de opwarming moeten 
wij alert zijn voor hittegevoelige plekken. Wat heel slecht geï-
soleerd is, moet worden afgebroken. Nieuwe gebouwen moeten 
klimaatneutraal zijn. Wij moeten compacter wonen.

RVG geeft echter geen sluitend antwoord op elke vraag over hoe 
de ruimte moet benut worden. RVG geeft wel de ambities aan 
en stelt de principes vast die de leidraad vormen bij het maken 
van keuzes in de toekomst. Omdat de ruimte schaars is en de 
uitda gingen groot zijn, is deze structuurvisie ontzettend belang-
rijk. Het loont dan ook de moeite om de 288 pagina’s helemaal 
te lezen, maar wel met een Zwijnaardse bril op! Al was het maar 
om te beseffen wat er niet in staat.

Na het lezen van RVG blijkt andermaal dat Zwijnaarde voor 
zichzelf moet opkomen. Gent daagt ons uit om dat effectief te 
doen (= de burgeruitdaging). In RVG worden 5 “bewegingen van 
onderuit” genoemd. Het Overlegplatform Zwijnaarde staat er 
niet bij. Een detail? Neen: een symptoom! 3 andere voorbeelden 
tonen dit aan.
RVG is een fraai geïllustreerd document met foto’s, schetsen en 
plannen. Strategische zones en projecten worden erin beschre-
ven, ideeën worden geformuleerd, concepten worden uitgewerkt, 
maar Zwijnaarde valt er telkens buiten. Nochtans wordt Zwijn-
aarde wel genoemd – vaak aangevuld met een Romeins cijfer. 
Het gaat dan over bedrijventerreinen. Zwijnaarde telt mee om-
dat het onderdeel is van de kennispoort van Gent, toegespitst op 
ondernemingen, kantoren en onderwijs. Maar specifiek en con-
creet over de Zwijnaardse woonwijken is er geen foto, geen plan 
en geen idee te vinden in RVG. 

Heel tof is het animatiefilmpje over alternatieven voor het 
E17-viaduct in Gentbrugge. Het idee komt van de bewoners-
groep  Viadukaduk. RVG nam het over en stelt terecht dat het 
ondenk baar is dat de wijken Gentbrugge en Ledeberg nog langer 

kreunen onder de lasten van het internationale verkeer. Wat als 
die viaduct weg is? Dan is er heel veel mogelijk. Maar de plan-
nen in RVG beginnen ten noorden van de Ringvaart, vanaf de 
Ghelamco arena. Over de E17 rijden 120.000 wagens per dag 
(volgens het filmpje). Hoeveel rijden er dan over de E17, E40 en 
R4 samen? Ruw geschat: dubbel zoveel. Die wagens passeren 
allemaal langs Zwijnaardse wijken. Geen enkele Gentse (deel)
gemeente telt zoveel snelweg- en ringverkeer op haar grondge-
bied als Zwijn-aarde. En toch wordt er in RVG niet voorgesteld 
om Zwijnaarde hiervan te ontlasten. Waarom niet? 

Omwille van de klimaatuitdaging gaat er in RVG veel aandacht 
naar een hittekaart van augustus 2012. Op de rode plaatsen  koelt 
het ’s nachts onvoldoende af. Uit de kaart blijkt dat de hitte 
vooral in de binnenstad, maar daarnaast ook in Nieuw Gent en 
in Zwijnaarde blijft hangen! In een eindrapport van juni 2013 
wordt gewaarschuwd dat het hitte-effect het sterkst zal toene-
men in o.a. Zwijnaarde (Industrie). De verharde oppervlakten 
(van de snelwegen en van de Domo-site), de hete uitlaatgassen, 
de luchtverontreiniging en de verstedelijking zijn hiervoor ver-
antwoordelijk. De Schelde zou voor verkoeling kunnen zorgen, 
ware het niet dat de E17 die afsnijdt van de Zwijnaardse wijken. 
In RVG komt de hitte in Zwijnaarde echter niet aan bod; de hitte 
in de Gentse binnenstad wel. Waarom dit verschil? 

RVG is een goed kompas dat aanwijst hoe de stad zich moet 
ontwikkelen, maar er ontbreekt een Zwijnaardse insteek. Tot 
29/11/2017 mogen alle burgers bezwaren indienen, o.a. door te 
mailen naar gecoro@stad.gent. Daarna verwerkt de Gemeente-
lijke Commissie voor Ruimtelijke Ordening de opmerkingen 
en suggesties. Hopelijk geraakt het ontwerp nog aangevuld met 
Zwijnaardse ideeën vooraleer de gemeenteraad de tekst van RVG 
in het voorjaar van 2018 definitief vaststelt. 
Op 24/10/2017 vergadert het Overlegplatform Zwijnaarde over 
dit onderwerp. Iedereen is welkom om 20 uur in het WZC Zon-
nebloem.                                                               
 Peter Provenier
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In april won de negenjarige Diana Musabayeva, inwoonster van 
Zwijnaarde, op het Belgisch Schaakkampioenschap de titel voor 
meisjes jonger dan 10 jaar. Nadat haar vader haar leerde schaken, 
begon ze in schoolverband lessen te volgen: vrijwilligers van 
schaakclub Zwijnaarde organiseren reeds zes jaar schaaklessen 
voor de Sint-Vincentiusschool. Ze doorliep vlug de drie stappen 
opleiding om in 2017 lid te worden van de schaakclub “de Mer-
catel“ uit Sint-Amandsberg, waar haar een mentor toegewezen 
werd. Zij begon te schaken bij de jongerenclub, maar door te 
weinig tegenstand is ze overgegaan naar de volwassenen. Een 
Zwijnaardenaar om fier op te zijn.                        Geert Goethals

Diefstallen en verkeersongevallen

In De Kiosk 41 en 42 berichtten we reeds uitvoerig over het 
experiment Burgerbudget van de Stad Gent. Burgers of vereni-
gingen mochten projecten indienen die uitdagingen in de straat, 
buurt en/of wijk helpen aanpakken, voor bedragen van € 20.000 
tot € 150.000. 

Eind augustus werd de lijst van 260 ingediende projectvoorstel-
len door het college van burgemeester en schepenen, na advies 
van de zogenaamde “Dialoogkamer”, herleid tot 105. Enkel 
onderstaande uitsluitend Zwijnaardse projecten mogen naar de 
fase van de beoordeling:
- de “Scheldesessies” (€ 30.000; ingediend door een collectief 
van Koen Victoor, bekend van Circa – de cultuurdienst van Stad 
Gent - en Wendy Huyghe): het betreft het organiseren van cul-
turele activiteiten op de mooiste plekjes aan de Schelde of op 
andere verrassende locaties in Zwijnaarde;
- “de Hutsepot, een gezellige mengelmoes van functies” 
 (€ 150.000; ingediend door de VZW Natuurpunt): het project be-
treft de inrichting van de Apollinaris-loods aan de Grote Steen-
weg tot een gezellige multifunctionele ontmoetingsplaats.

Meerdere projectvoorstellen van verenigingen en bewoners van 
Zwijnaarde haalden om uiteenlopende redenen de tweede ronde 
niet. Zo bijvoorbeeld het uitgeven van een stripverhaal van de 
geschiedenis van Zwijnaarde (Porcaera), het plaatsen van digi-
tale informatiepanelen voor de culturele agenda in Zwijnaarde 
(Cultuurplatform Zwijnaarde), het plaatsen van fietsbarometers 
aan de nieuwe Parkbosbruggen (Arthur De Decker) of de inrich-
ting van de achterliggende pastorijtuin als buurtpark en beelden-
tuin (Cultuurplatform Zwijnaarde). Tegen deze beslissing is geen 
beroep voorzien, ofschoon er ernstige vragen rijzen bij de ge-
volgde procedure en motivering.

De hoger vermelde “Dialoogkamer” beoordeelt ook zelf op 28 
september alle projecten. Deze beoordeling, waarvan het resul-
taat voor het einde van de stemperiode niet bekend wordt ge-
maakt, zal voor 30% in de eindbeoordeling wegen. 

Finaal zal elke Gentenaar, vanaf 14 jaar, van 29 september tot 
en met 14 oktober via een stemplatform op zijn/haar favoriete 
projecten digitaal kunnen stemmen. 
Om rechtsgeldig te stemmen moeten er verplicht drie stemmen 
worden uitgebracht. De beoordeling door de inwoners van Gent 
weegt voor 70%. Eind oktober zijn de resultaten van de stem-
ming gekend. In de eerstvolgende Kiosk zal worden medege-
deeld welke projecten in de prijzen vielen.  Tom Van Wynsberge

In De Kiosk nr. 21 vindt u de criminaliteitscijfers 2011. Politie 
Gent bezorgde ons recente cijfers:

Zwijnaarde 2013 2014 2015 2016
diefstal in woning 65 59 46 40
andere diefstal 31 35 26 29
verkeersongeval 83 62 72 76

Net zoals in Gent, daalde ook in Zwijnaarde het aantal diefstallen 
in woningen voor het 4e jaar op rij. Met 5,6 inbraken per 1000 
inwoners deed Zwijnaarde het in 2016 beter dan Gent (6,6). De 
andere diefstallen (o.a. van een fiets of uit een voertuig) variëren 
van jaar tot jaar. 
De verkeersongevallen zijn, na een daling in 2014, opnieuw 
gestegen in 2015 en 2016. De verkeersongevallen op de R4, E17, 
E40 en N60 zijn niet meegeteld.                           Peter Provenier

Diana Musabayeva Belgisch 
schaakkampioene

Stemmen voor de burgerbudget projecten
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De Fabelta
Waar de schelde haar bedding glooit,
het water zich naar de weg plooit,
de stenen de horizon breekt,
daar werd het textiel gebleekt.
Blikken broodtrommels wisselen dag 
Machines staan in wacht.

De draden van vergankelijkheid
weven zweet met zware arbeid.
Tot de hoorn eeuwige pauze galmt
en de schouw geen wit meer walmt.

Sabine Matthijs

        Tekening (‘83) van Hélène voor haar     
                         vader Julien De Schepper.  

Nieuw tracé voor Nieuwescheldestraat

Zwijnaarde zal leefbaarder en verkeerveiliger zijn als het ver-
keer naar de bedrijventerreinen wordt gescheiden van het lokaal 
bewonerstransport. Om dit te realiseren werd er reeds in het 
verkeersleefbaarheidsplan van mei 1997 (goedgekeurd in 1999) 
aanbevolen om o.a. het zware vrachtverkeer te weren uit de 
woonwijken door de bedrijventerreinen rechtstreeks aan te slui-
ten op de R4. Het heeft echter lang geduurd voor de laatste 2,5 
kilometers van de R4 werden ingehuldigd. In april 2014 was het 
eindelijk zover. Intussen zijn wij 3 jaar verder. De bedrijventer-
reinen Zwijnaarde II (Domo) en Zwijnaarde III (Klaartestraat) 
zijn echter nog niet aangetakt op de R4. 

Zwijnaarde III kreeg wel een nieuwe toegangsweg: Industrie-
park-Zwijnaarde. Ook het rond punt op de R4-buitenring, nabij 
de Ottergembrug, en de toegang onder de E40 naar de Domo-site 
liggen klaar. Wat ontbreekt, is het doortrekken van de Nieuwe-
scheldestraat naar de R4. Zo’n 15 jaar lang werd volgehouden dat 
deze straat zou aangelegd worden op de trekweg langs de oever 
van het Scheldekanaal. Het bestaande fietspad zou meteen worden 
vernieuwd, als deel van een veilige fietsverbin ding ‘Groenas-4 
Bovenschelde’. Maar Waterwegen en Zeekanaal (W&Z) wil het 
Scheldekanaal verbreden met 16 meter, waardoor op de oever 
geen rijweg mag aangelegd worden. In augustus 2014 antwoord-
de de Schepen dat het rechtstreeks aansluiten van de bedrijven-
terreinen op de R4 “met enige vertraging” zou gebeuren. Eerst 
moest er een Masterplan voor de Domo-site worden opgesteld. 
Daarin moest o.m. een ander tracé voor de Nieuwescheldestraat 
bepaald worden. In De Kiosk 39 kon u lezen over versie 2 van 
dit Masterplan. In december 2016 was versie 6 klaar. Dit is de 
definitieve versie, waarvan het stadsbestuur kennis heeft geno-
men op 24 mei 2017. Het Masterplan is niet bindend, maar legt 
de basis – en is dus richtinggevend – voor de verdere ontwik-
keling van de site. 

Positief is alvast dat het tracé van de toekomstige Nieuwe-schel-
destraat nu wel vast ligt. In versie 2 liep deze ontsluitingsweg 
nog dwars door de site. Omwille van de veiligheid komt het tracé 
nu langs de westelijke rand van de site te liggen. De Nieuwe-
scheldestraat is gepland langsheen de snelwegberm binnen de 
30-meterlijn waar niet mag gebouwd worden. De straat zal aldus 
in een bocht rond de site lopen – als het ware in de 'oksel' van de 
afslagbocht van E17 naar E40. Bovendien wordt naast de straat 
een fietspad aangelegd. 
Over de timing is er minder goed nieuws. In versie 2 van het 
Masterplan was de aanleg van de Nieuwscheldestraat gepland 
in de 1e fase. In versie 6 verschuift dit naar de 2e fase. Alinso 
Group wil namelijk eerst de ‘Polymeertoren’ op de site verbou-
wen tot een nieuw hoofdkwartier. De medewerkers van de Domo 
Investment Group zitten nu verspreid in meerdere lokalen op de 

site wat niet optimaal is. Tijdens een gesprek in juli 2017 met 
directeur Jan jr. De Clerck vernamen wij dat er een architect is 
aangeduid. De bedoeling is nog dit jaar de bouwvergunning aan 
te vragen en in 2018 te starten met de renovatie. Er kan met de 
aannemer overlegd worden om de werf te ontsluiten via de R4 
(de opening onder de E40 ligt immers klaar) of via het water. 

Wat de verlenging van de Nieuwescheldestraat betreft is er geen 
concreet nieuws. De gesprekken daarover moeten nog opgestart 
worden tussen de Stad en Alinso (= dochtervennootschap van 
Domo en eigenaar van de site). De Stad moet de grond verwer-
ven. Sommige gebouwen moeten gesloopt worden. Maar deze 
gebouwen zijn in gebruik. Alinso heeft immers bijna alles ver-
huurd, soms voor heel lange termijn (o.a. tot 2047 aan Exelto en 
tot 2052 aan Farys). Behalve voor de Polytoren (vroeger 'Poly-
meertoren' genoemd), is er geen timing voor de verdere ontwik-
keling van de site. Naarmate er huurders vertrekken en er andere 
zich komen vestigen, worden – in fases – sommige gebouwen 
gerenoveerd en worden andere afgebroken, waarna er nieuwe in 
de plaats komen. 
Om veiligheidsredenen wordt de site volledig gesloten met en-
kele gecontroleerde ingangen. De hoofdingang zal verhuizen 
naar het noorden, waar de Nieuwescheldestraat zal aansluiten 
op de R4-Buitenring. Tenzij zij met de fiets rijden, krijgen de 
inwoners van Zwijnaarde geen extra op-/afrit naar de R4. Om te 
verhinderen dat het auto- en vrachtverkeer naar de bedrijventer-
reinen nog langer door de omliggende woonwijken rijdt, moe-
ten Nederzwijnaarde en ook de Klaartestraat (voorbij nr. 14) 
‘geknipt’ worden van zodra de Nieuwescheldestraat is aange-
sloten op de R4. De ‘knips’ worden wellicht gerealiseerd met 
paaltjes of een betonafsluiting.  

In het zuidelijke deel van de site blijft de kern van het voormalig 
kasteelpark Scheldelinde behouden. De Stad dringt aan op duur-
zame mobiliteit door het autogebruik te ontmoedigen. Alinso 
wil hierin een rol spelen, zegt Jan jr. De Clerck, maar dan wel 
samen met andere bedrijventerreinen (aan de Ghelamco Arena, 
het Technologiepark, Zwijnaarde III + het Eilandje). Hij hoopt 
dat ook De Lijn openbaar vervoer zal aanbieden in functie van 
het woon/werkverkeer. Zolang de nieuwe ontsluiting met fiets-
pad niet wordt gerealiseerd, blijft de bestaande fietsroute langs 
de Schelde wel bestaan. 20 jaar na het verkeersleefbaarheidsplan 
ligt de bal nu in het kamp van de Stad. Het stadsbestuur kan 
Zwijnaarde leefbaarder en verkeerveiliger maken door nu snel 
werk te maken van het doortrekken van de Nieuwescheldestraat 
naar de R4!                                                           Peter Provenier

met nacht.
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Wij hadden een afspraak met de 84 jarige Julien De 
Schepper, militant bij de sluiting van Fabelta, nu 35 jaar 
geleden. We werden er ontvangen in de gezellige eetkamer 
vol foto’s, smeedwerk, postuurtjes en ook schilderijen van 
hun in 2012 overleden dochter Hélène. 

Kan je je even voorstellen?
Ik ben geboren in Nederename in 1933 in een heel streng gezin. 
Mijn vader was smid en ik werkte bij hem van mijn 7 jaar tot 
mijn trouwdag. Ik ben samen 
met mijn echtgenote Jeanine 
de Rodder naar Zwijnaarde 
getrokken. Een paar dagen 
later begon ik te werken bij 
Fabelta in de “Fibranne” 
zoals men die noemde.

Welke studies heb jij 
gedaan?
Oei, dat heeft wel veel voeten 
in de aarde gehad vanwege 
vaders koppigheid. Hij was 
nog van de oude stempel, 
ervan overtuigd dat het echte 
leven de beste leerschool 
is. Toen ik 14 jaar was, ben 
ik het 1ste jaar mechanica 
begonnen maar ik mocht van 
mijn vader de examens niet 
meedoen. De broeders zijn 
nog komen smeken om mijn 
studies te voltooien maar dan 
kenden ze vader nog niet! 
Op mijn 20ste heb ik alsnog 
mijn A3 Mechanica behaald. 
Nadien heb ik nog meerdere 
avond- en weekendcursussen 
met succes gevolgd, zoals: 
technisch tekenen in St. Lucas Oudenaarde en een opleiding 
tot technisch leraar. Begin jaren 70 studeerde ik 3 jaar aan het 
Centrum voor Opleiding en Oriëntatie van Bedrijfskaders en 
behaalde de eerste prijs van België. 

Hoe lang heb je bij Fabelta gewerkt en wat was jouw functie?
Ik werkte er van oktober 1960 tot het faillissement in 1982, eerst 
4 jaar als mecanicien-monteur-paswerker in het atelier. Daarna 
ging ik naar de planning als technisch tekenaar. Later werkte ik 
op de aanwervingsdienst en nam ik de psychotechnische proe-
ven af van de arbeiders. Het laatste jaar waren er geen aanwer-
vingen meer want het slabakte al en er vielen reeds ontslagen. 
Trouwens, ook ik had mijn vooropzeg gekregen maar mocht 
dan toch blijven na een directiewissel. Op het einde werd ik nog 
secretaris van het onderhoud.

Hoe kwam het dat Fabelta niet meer goed draaide?
In de fabriek waren twee afdelingen: de Nylon en de Viscose en 
van die tweede wilden de bazen af. Viscose is een kunstmatig 
vervaardigde vezel gewonnen uit houtpulp en door toedoen 
van chemische producten kwam men tot een weefbare kunst-
zijde. Op een bepaald moment werd de houtpulp aangevoerd 
uit Denemarken en was de kwaliteit alsmaar slechter waardoor 
de viscosevezels braken en de machines blokkeerden. Van de 
80 ton vezels per dag vielen we terug op 20 ton en de kwaliteit 
was amper goed genoeg om er dweilen van de maken. Het was 
duidelijk de bedoeling om die afdeling te laten failliet gaan. De 
volledige site is goedkoop van de hand gedaan aan tapijtengigant 
Beaulieu voor 143 BEF/m² of zo’n € 3,5/m².

Hoe kwam het dat jij het boegbeeld werd van de bezetting?
Ik was de enige kaderbediende die het opnam voor de arbeiders 
omdat ik zo dicht bij hen stond, ik kon ze niet in de steek laten. 
De bezetting duurde 246 dagen. Alle pancarten en spandoeken 
heb ik toen eigenhandig gemaakt en die heb ik nog allemaal. 
Na 100 dagen kwamen de politiekers ons bezoeken om ons te 
overhalen op te geven maar we gingen door tegen beter weten 
in. Om de bezetting te breken beloofden de curatoren ons een 
job in de Nylon-afdeling die is blijven draaien. Ik ben nooit een 

mouwfrotter geweest en van 
gans de groep is er maar één 
iemand op ingegaan.  

Welke impact had dat fail-
lissement op uw gezin?
Je moet weten dat ik toen 
nog net geen 50 jaar was, 
mijn vrouw was een jaar 
voordien ontslagen, na 7 
jaar in de bedrijfskeuken te 
staan. Wij hadden 2 doch-
ters, de oudste was net 
afgestudeerd als lerares, de 
tweede zat op de Academie 
St. Lucas in Gent. Ik was 
vooral in mijn eer gekrenkt 
dat ik moest gaan doppen 
maar ik bleef niet bij de 
pakken zitten. Ik had mijn 
smeedwerk nog en heb mij 
vooral toegelegd op het 
verzamelen van een volle-
dig archief over Fabelta dat 
momenteel 111 classeurs 
beslaat. Dat zijn meer dan 
10.000 geschreven blad-
zijden die mijn echtgenote 

uittikte op haar nu hopeloos verouderde Brother met computer-
schermpje en floppydisks.

Was er iets positief aan het faillissement?
Wat wel een zegen was voor de mensheid en het milieu is dat 
de vuile lucht die de fabriek uitstootte, eindelijk ophield. Het is 
ook niet geweten wat er jaren lang geloosd en gestort is in en 
rond de Schelde. Hoeveel mensen een beroepsziekte opliepen is 
volgens mij nooit geregistreerd. Met de sluiting van Fabelta zijn 
we ontsnapt aan de zachte dood.

Is er nog een anekdote die je ons kan vertellen?
Op een vrijdag werd ik geroepen bij de baas van de waterafde-
ling, de chique typ die de planning had afgeschaft en dus ook 
mijn job. Hij vroeg mij tegen diezelfde avond een technische 
tekening te maken. Ik antwoordde hem dat ik dat niet zou doen 
en stapte zijn bureau uit. Na het weekend had ik mij wel wat 
bedacht en vond ik dat ik misschien wat te hard had gereageerd. 
Maandagmorgen ging ik met een klein hartje bij de grote baas 
om het hem uit te leggen maar hij zei: “ik ben heel blij dat jij die 
tekening niet wou maken want het was een test voor die leiding-
gevende en het is duidelijk dat hij het niet kan!”.

Heb je nog andere hobby’s?
Van jongs af was ik geïnteresseerd in sterrenkunde en heb ik er 
veel boeken over. Ik verzamel ook oude wekkers en heb er zo’n 
130 en mijn vrouw verzamelt Mariabeeldjes, maar we moeten 
ermee ophouden, ons huis staat nokvol. 

Christine en Marc

Julien De Schepper: “Met de sluiting van Fabelta zijn we ontsnapt aan de zachte dood”
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De kapelletjes deel 11
Bronzen Zwijntjes 2017
Op vrijdag 3 november 2017 om 19.00 uur zal de Porcaera Ge-
meenschap in het kasteel van Zwijnaarde naar jaarlijkse gewoon-
te de “Bronzen Zwijntjes” uitreiken. Dit jaar is de eer weggelegd 
voor twee auteurs. De nestor is ongetwijfeld Jef Demedts (zie 
De Kiosk 15) en de benjamin Remi De Smet. Wens je aanwezig 
te zijn, de prijs all-in bedraagt € 55.
Gazettenproat  
In zijn nieuwste boek brengt Eric De 
Keyser, via losse, luchtige en ludieke 
krantenartikels van 1850 tot 1950, een 
stukje geschiedenis van Zwijnaarde. 
Het boek (374 blz.) dat in het najaar 
uitkomt, bevat talrijke leuke foto’s en 
illustraties. Je kan het boek tot 12 no-
vember 2017 bestellen voor de prijs 
van € 28 bij Porcaera Gemeenschap. 
Info 
www.porcaerazwijnaarde.be 
- Eric De Keyser, tel. 09 221 67 62, eric.dekeyser@skynet.be
- Nadine Gabriël tel. 09 330 07 39, nadinegabriel@telenet.be.

Krekelstraat 17
Het melkveebedrijf De 
Krekelhoeve van Franky 
Broché en Inge Van Leir-
berghe is ver achterin de 
Krekelstraat gelegen en 
enkel toegankelijk via een 
gedeeltelijk verharde weg. 
Rechts daarvan staat een 
prachtige bakstenen weg-
kapel met daarin een groot 
O.-L. -Vrouwbeeld met 
kindje. Het klein Sint-Jozef-
beeld, eveneens met een 
Jezus-kindje, werd er later 
bijgeplaatst door Yvonne 
van de Sande naar aan-
leiding van een plechtige 
communie. Daarnaast staan 
enkele vaasjes met plastic 
bloemen. De 4 m hoge zuilkapel is gebouwd in rode baksteen, 
wordt geflankeerd door coniferen en heeft aan weerszijden een 
elektrische lantaarn. Deze kapel werd hier naar verluidt gebouwd 
enkele jaren voor WOII als gelofte voor de genezing van Cardon 
de Licht buer, de toenmalige eigenares van deze pachthoeve. De 
kapel wordt onderhouden door de familie Broché. Tot in de jaren 
zestig werd er daar in de meimaand iedere avond nog een Pater-
noster gelezen door gezinsleden en veel geburen. 
De hoeve en kapel genieten een zekere bescherming gezien hun 
vermelding op de Inventarislijst Onroerend Erfgoed Vlaanderen. 
De kern van de Krekelhoeve zou dateren uit de 18de eeuw maar 
werd in 1908 uitgebreid met twee vleugels. De oudst gekende 
uitbater was Constant De Coster (1765-1854) die 14 kinderen 
had uit twee huwelijken. Een van zijn afstammelingen, Bernard 
De Coster, verpachtte het bedrijf in 1925 aan de familie Broché 
die het in 1985 aankocht. De huidige boer Franky is de vierde 
generatie Broché die er boert. Zie De Kiosk nr. 14. De Krekel-
hoeve telt nu ca. 100 melkkoeien en men kan er een nieuwe 
melkinstallatie aan het werk zien. Ook verjaardagspartijtjes en 
schooluitstappen zijn er mogelijk na afspraak: 0474 84 44 73. 

Arthur De Decker

Rechtzetting: Alex de Hemptinne liet ons weten dat er in deel 
10 van deze reeks een foutje staat: Jacques de Hemptine was niet 
de zoon van Charles maar wel zijn kleinzoon. Wij danken de 
aandachtige lezer voor deze terechte opmerking

Detailhandel in Zwijnaarde
Recent publiceerden de Vlaamse provincies de “gemeentelijke 
feitenfiche detailhandel Gent 2017”. Dit lijvig document geeft 
een overzicht van de detailhandel in Gent (winkels, horeca, 
dienst verlening). Voor ongeveer 257.000 inwoners telt de stad 
Gent 5.681 handelspanden, waarvan 1.441 in de horeca. 472 
panden of 8.3 % is leegstand (50.800 m2). We selecteerden ook 
uit het document de cijfers voor onze deelgemeente. Zwijnaarde 
telt vandaag 87 commerciële panden, met een totale opper vlakte 
van 3.200 m2. De dagelijkse aankopen (levensmiddelen en ver-
zorging) nemen 40% van de oppervlakte in. Momenteel staan 
4 handelspanden (5%) leeg in Zwijnaarde. Uitgedrukt in op-
pervlakte (550 m2) bedraagt dit echter 17 %: een hoog percen-
tage ten opzichte van andere deelgemeenten (b.v. Drongen 3,5 
%, Mariakerke 4 %, Sint-Denijs-Westrem 2,5 %). Alleen Sint-
Amandsberg (21,5 %) en Desteldonk (24 %) scoren slechter. 2 
leegstaande handelspanden liggen langs de Grotesteenweg-Zuid, 
1 pand in de Heerweg-Zuid en 1 pand in de Hutsepotstraat. Voor 
dagelijkse aankopen gaan veel inwoners van Zwijnaarde naar 
Merelbeke. De leegstand in Zwijnaarde is dus vrij hoog. Het 
betekent dat handelspanden worden gesloten zonder verderzet-
ting van de activiteit, of dat er weinig nieuwe initiatieven worden 
opgestart.                                                                  Geert Goethals

Porcaera Gemeenschap
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Wist je dat …
Wie het voorbije jaar langs de Hondelee en de Zwartekobenstraat 
passeerde, merkte reeds dat de rioleringswerken en de heraanleg 
van de rijbaan niet helemaal volgens planning verlopen. Eind vo-
rig jaar keek de aannemer tegen een maandenlange achterstand 
aan. Ook waren er heel wat klachten van bewoners ingevolge een 
onzorgvuldige uitvoering van de werken. Deze betroffen onder 
meer ook het ingezaaide gras dat mede ingevolge de zeer droge 
weersomstandigheden werd overwoekerd door “kruid”.
De vertegenwoordiger van de buurt vroeg de werfcoördinator 
geregeld om maatregelen om de hinder te beperken of de straat 
beter te onderhouden. 
Ondertussen heeft de aannemer een deel van de achterstand in-
gelopen. Naar alle waarschijnlijkheid zullen de bewoners deze 
winter eindelijk uit de werken zijn. 
Of het op te leveren eindresultaat iedereen tevreden stemt, is 
twij felachtig. Het te beschermen landelijke karakter van de 
straat, waar nog meerdere landbouwers actief zijn, wordt alvast 
niet in de hand gewerkt door de betonnen kopmuren aan de oprit-
ten. Evenmin werden de werkzaamheden te baat genomen om 
de elektriciteitskabels ondergronds te brengen, zoals voorin de 
straat wel het geval is. Tot slot maken de bewoners zich vooral 
zorgen over het verdere groenonderhoud. Enkele maaibeurten 
per jaar zullen niet volstaan voor netjes onderhouden grachten 
en bermen.

Tom Van Wynsberge

• een verkavelingsvergunning geweigerd werd voor Heerweg-
Noord 132 / Nederzwijnaarde 73 omdat de brandweerweg 
een te groot beslag legt op het groene binnengebied en het 
geen openbaar groen is met een volwaardige toegang?

• een stedenbouwkundige vergunning werd geweigerd voor 
vier schakelwoningen in de Eedstraat omdat er daar volgens 
de woningtypetoets eengezinswoningen gewenst zijn?

• er een vergunning werd gevraagd om de Hutsepotstraat 170 
te verkavelen in 5 loten, alle gelegen aan de straat en er im-
pliciet ook wordt gevraagd om de hoeve – waarvan sprake in 
De Kiosk 40 – af te breken?

• kernleden van het Overlegplatform Zwijnaarde, alsook het 
Gents Milieu Front, bezwaarschriften indienden tegen de 
geplande weefstroken op de E40 o.a. omdat er milieuhin-
der wordt verwacht maar geen Milieu Effecten Rapport is 
opgesteld, omwille van vormfouten, omdat die 4e rijstrook 
het einde betekent van alle Zwijnaardse op- en afritten naar 
en van de E40 en de komst mogelijk maakt van het gecon-
testeerde outletcenter op The Loop?

• er aan Kasteel Rijvissche een informatiebord werd geplaatst 
dat verwijst naar het bezoek van Maurice Maeterlinck (No-
belprijs Literatuur 1911) aan zijn grootmoeder, maar dat het 
ten onrechte vermeldt dat ze eigenaar was van het kasteel? 
In werkelijkheid huurde ze de hoeve. De Stad zal deze fout 
rechtzetten bij vervanging van het huidige bord.  

• sinds enige tijd de parochies van Zwijnaarde, Afsnee, Sint-
Denijs-Westrem, Sint-Pieters-Buiten, Christus-Koning en 
Sint-Paulus de nieuwe parochie Gent-Zuid vormen?

• het infobord van de stad Gent, dat vroeger voor de oude 
Melac was geplaatst, nu is opgesteld in de dreef op de hoek 
van de Dorpsstraat / Heerweg Noord? Aankondigingen en 
affiches kunnen afgegeven worden in de Nieuwe Melac - in 
de brievenbus of tijdens de openingsuren van het bureau op 
donderdag van 18 tot 20u.

• er van de opbrengst van het pannenkoekenfeest en het dorps-
maal € 1.000 ten goede komt aan de Sint-Vincentiusschool 
voor aanpassingswerken en aan de KLJ en Chiro elk € 250?

• het jaarboek 2017 van Heemkring Scheldeveld met o.a. een 
bijdrage van Arthur De Decker over “Straten, waterlopen en 
bruggen van Zwijnaarde. Vroeger en nu” vanaf 21 oktober 
te verkrijgen is op het secretariaat, Hugo Verriestlaan 57, De 
Pinte, 09 282 70 42.

• het stadsbestuur op 13 juli 2017 de princiepsbeslissing nam 
om de pastorij met achtertuin en wal te verkopen? 

• de KLJ op 1 oktober van 14 tot 17 uur hun werkjaar start met 
een uitdagende en avontuurlijke namiddag? Iedereen tussen 
9 en 16 jaar is welkom in het KLJ-lokaal, Dorpsstraat 12.

Rioleringswerken Hondelee bijna klaar

Welkom

Wij verwelkomen graag alle nieuwe inwoners van Zwijnaarde. 
Hier een zicht op residentie “Leebeeks Vijverhof” dat met de 
auto bereikbaar is via de Tweebekenstraat.
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Zoek het sleutelwoord 
 
Horizontaal  
1. Bakpoeder / Voorraad / Winkel – 2. Italiaanse groet / 
Plantenzaak – 3. Trendy / Draaisprong / Frans lidwoord / 
Deegwaar – 4. Stadsmuzikant Fulco … – 5. Boerderijgrond / Bid 
(Latijn) / Barium / Kolos – 6. Ontmoetingscentrum / 
Achtervoegsel – 7. Landscode / Weet / Sportles / Legsel – 8. 
Tijdmaat / Bekeuring / Beeldscherm – 9. Getij / Watertje in 
Friesland / Kleding maat / Grieks drankje – 10. Spits van AA 
Gent / Amerikaans ultrarechts genootschap / Boombewoner / 
Voegwoord – 11. Gents volksfiguur – 12. Lager agrarisch 
onderwijs / Biersoort / Planktonkreeftjes – 13. Deelgemeente 
van Gent / Spijs.  
 
Verticaal 
1. Trage weg – 2. Nederlandse violist /. Bolgewas – 3. 
Europacup / Old Fashion Elixir / Opstandig – 4. Sluwe streek / 
Peuter / Bioscoopfilm – 5. Torengebouw / Rund – 6. 
Geweerlopen glad uitboren / Buurtgemeente – 7. Voertuig / 
Trage weg – 8. Tegenover / Ik / Gewicht – 9. Overmatig / Bedrijf 
/ TV omroep – 10. Voorbij / Aanduiding / Halfaap – 11. Zeewier 
/ Zwemvogel – 12. Stemming / Bio-tuin – 13. Inhoudsmaat / 
Overblijfsel / Leraar in opleiding – 14. Familielid / Grondtoon / 
Vergelijkend – 15. Gentse wijk / Luitenant. 

 
Vul het kruiswoordraadsel in en bezorg het sleutelwoord 
vóór 4 november 2017 aan Marc Careel, Laurierstraat 83, 
9052 Zwijnaarde. Onder de juiste inzendingen wordt een 
waardebon van € 30 verloot, geschonken door ELEKTRO 
DE MEYER, Heerweg-Zuid 133 te 9052 Zwijnaarde. 
 
Oplossing 42 

 
De 2 waardebonnen van € 15, geschonken door DSM 
Decoratie DE SLOOVER-MAEBE, Zandvoordestraat 75 A, 
9052 Zwijnaarde, gaan naar: Lea Dalle en Dirk Seeuws.  
 
Proficiat! 

Wie weet meer? 
 

In de vorige Kiosk vroegen we wie meer wist over een foto van 
1945 met daarop het zomerhuisje van Kamiel Polfliet aan het 
“Koebrugje” over het Scheldekanaal. Waar stond dat 
zomerhuisje, wanneer en waarom werd het afgebroken? Waar 
was het Koebrugje? Wat is CVK? Wie poseert op de foto van 
1945? 
Twee lezers hielpen ons een tipje van de sluier op te lichten: 
Frans Van Laecke, wiens moeder familie was van Kamiel 
Polfliet, eigenaar van het zomerhuisje, en Mireille Van 
Driessche, die ooit aan de Scheldestraat woonde. Zij herinnerden 
zich nog het zomerhuisje op het Eilandje, doch ook niets meer. 
Samen met onze eigen opzoekingen komen we tot het volgende 
verhaal. Het Zomerhuisje-Polfliet was volgens Zwijnaarde 
Eertijds gelegen aan het “Koebrugje” over het Scheldekanaal. 
Dit brugje verbond de Ottergemhoeve met de Ham, nu het 
Eilandje. Die hoeve lag waar nu het Kanaal van Zwijnaarde in 
de Ringvaart stroomt en is dus ca 1950 moeten verdwijnen. 
Kamiel Polfliet baatte samen met zijn echtgenote Elodie Van De 
Winge het estaminet “In den Ham” uit dat in dezelfde omgeving 
lag en ook plaats moest ruimen voor de Ringvaart. 
Wie de personen op de foto van 1945 zijn hebben we niet kunnen 
achterhalen en evenmin waarvoor de afkorting CVK staat.  

Arthur De Decker 
 

Zwijnaardse Postzegelclub 50 Jaar 
 

Op 24 november 1967 stichtten een 20-tal verzamelaars de 
postzegelclub “De drie sleutels”, verwijzend naar de drie 
sleutels op het wapenschild van Zwijnaarde. In november 2017 
viert de postzegelclub haar gouden jubileum. Dit kan hopelijk 
gepaard gaan met het verkrijgen van de titel “Koninklijke  
postzegelclub”. Wie interesse heeft om toe te treden, kan dit via 
Freddy Martens (09  384 42 66). De maandelijkse 
bijeenkomsten op de 3e zondag gaan door in het 
JeugdOntmoetingsCentrum  Variant te Zwijnaarde. Maandelijks 
verschijnt het clubblad “Drie Sleutels”. 

                                                                   Geert Goethals 
 

Colofon 
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Wie weet meer?

In de vorige Kiosk vroegen we wie meer wist over een foto van 
1945 met daarop het zomerhuisje van Kamiel Polfliet aan het 
“Koebrugje” over het Scheldekanaal. Waar stond dat zomerhu-
isje, wanneer en waarom werd het afgebroken? Waar was het 
Koebrugje? Wat is CVK? Wie poseert op de foto van 1945?
Twee lezers hielpen ons een tipje van de sluier op te lichten: 
Frans Van Laecke, wiens moeder familie was van Kamiel Pol-
fliet, eigenaar van het zomerhuisje, en Mireille Van Driessche, 
die ooit aan de Scheldestraat woonde. Zij herinnerden zich nog 
het zomerhuisje op het Eilandje, doch ook niets meer. Samen 
met onze eigen opzoekingen komen we tot het volgende ver-
haal. Het Zomerhuisje-Polfliet was volgens Zwijnaarde Eertijds 
gelegen aan het “Koebrugje” over het Scheldekanaal. Dit brugje 
verbond de Ottergemhoeve met de Ham, nu het Eilandje. Die 
hoeve lag waar nu het Kanaal van Zwijnaarde in de Ringvaart 
stroomt en is dus ca 1950 moeten verdwijnen. Kamiel Polfliet 
baatte samen met zijn echtgenote Elodie Van De Winge het es-
taminet “In den Ham” uit dat in dezelfde omgeving lag en ook 
plaats moest ruimen voor de Ringvaart.
Wie de personen op de foto van 1945 zijn hebben we niet kun-
nen achterhalen en evenmin waarvoor de afkorting CVK staat. 

Arthur De Decker

Zwijnaardse Postzegelclub 50 Jaar

Op 24 november 1967 stichtten een 20-tal verzamelaars de 
postzegelclub “De drie sleutels”, verwijzend naar de drie sleu-
tels op het wapenschild van Zwijnaarde. In november 2017 
viert de postzegelclub haar gouden jubileum. Dit kan hope-
lijk gepaard gaan met het verkrijgen van de titel “Koninklijke  
postzegelclub”. Wie interesse heeft om toe te treden, kan dit via 
Freddy Martens (09 384 42 66). De maandelijkse bijeenkomsten 
op de 3e zondag gaan door in het JeugdOntmoetingsCentrum  
Variant te Zwijnaarde. Maandelijks verschijnt het clubblad 
“Drie Sleutels”.

                                                                   Geert Goethals


